دراسة وتحقيق مخطوطة الكنز الجليل على مدارك التنزيل وحقائق التأويل للنسفي للعلامة إبراهيم بن إبراهيم الجناحي المتوفى سنة ١٣٥٢ه من بداية سورة الإسراء إلى نفاية سورة مريم

إعداد الطالب: فيصل بن سالم المالكي

المستخلص

الحمد لله وحده، والصلاة والسلام على من لا نبي بعده وعلى آله وصحبه وسلم، وبعد: فقد افتُتِحت الرسالة بمقدمة: وتحتوي على: أهمية الموضوع، وأسباب اختيار الموضوع، والدراسات السابقة، وخطة البحث، ومنهج البحث.

ثم القسم الأول: وهو قسم الدراسة، وفيه الفصل الأول: النسفي وكتابه مدارك التنزيل. التنزيل، والفصل الثاني: إبراهيم بصيلة وكتابه الكنز الجليل على مدارك التنزيل.

ثم القسم الثاني: قسم التحقيق، وقد اشتمل على سورة الإسراء، وسورة الكهف، وسورة مريم.

ثم الخاتمة، ثم الفهارس العلمية المتنوعة.

إشراف الأستاذ الدكتور محمد على الغامدي

Studying the manuscript al kanz al jalel ala mdarik al tanzeh

Wa haqaiq al taaweel for Nesfi, authored by Ibrahim bin Ibrahim al–Janahi Known as Basilah From the first Sura of al Isra to the end of Sura Mariam

Faisa bin Salim Al Malki

Abstract

Praise be to God alone, and peace and blessings be upon those who have no prophet after him and his family and companions, and after: The letter was opened with an introduction: contains the importance of the subject, the reasons for selecting the subject, previous studies, research plan and research methodology.

Then the first section: the section of the study, in which the first chapter: al Nesfi and mdarik al tanzeh, and the second chapter: Ibrahim Basila and al kanz al jalel ala mdarik al tanzeh.

Then the second section: the Investigation Department, which included the Sura of al Isra, Sura Al-Kahf, and Sura Marim.

Then the conclusion, then the various scientific indexes.

Supervision of Prof. Dr. Muhammad Ali Al-Ghamdi